
سه شنبه 12 بهمن 1400- 29 جمادی الثانی 1443 - 1 فوریه 2022 - سال بیست ویکم - شماره  5644  6  شهرستانها

حدود یک ماه از ســیل در جنوب اســتان سیستان و 
بلوچســتان می گذرد امــا مصائب و مشــکلات مردم این 
منطقــه همچنان ادامه دارد و در برخی موارد هم در حال 
تشدید است.به گزارش مهر، بر اثر بارندگی ها و وقوع سیل 
و آبگرفتگی دی ماه و بهمن ماه در ۸ شهرســتان و صدها 
روستای استان سیستان و بلوچستان رودخانه های فصلی 
طغیــان کردند و تعــدادی از راه های ارتباطی مســدود و 
منازل شماری از مردم در شهرستان های چابهار، کنارک، 
سرباز، نیکشــهر، دشــتیاری، فنوج، قصرقند و دلگان در 
جنوب اســتان دچار آبگرفتگی شــد.حالا نزدیک به سه 
هفته است که از شروع بارندگی ها و وقوع سیل در جنوب 
استان سیستان و بلوچســتان می گذرد و دیگر تقریباً آب 
فروکش کرده و مســیرها بازگشایی شــده است اما ظاهراً 
برخی مسائل و مشکلات مردم تازه شروع شده است.سیلی 
که بر اســاس آخرین اطلاعات منتشر شده تاکنون بیش 
از ۲ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان بــه بخش های مختلف 
نظیر راه، کشاورزی و زیرســاخت های شهری سیستان و 
بلوچستان خسارت وارد کرده است و طبق گفته مسئولان 
ذیربط بســیاری از منازل و زیرساخت های استان نیازمند 
بازســازی اســت.به دنبال این اتفاق بازدیدهایی از سوی 
مسئولین کشوری و استانی از مناطق سیل زده انجام شد 
و تســهیلات و وام های بلاعوضی برای آسیب دیدگان این 
حادثه درنظر گرفته شــد تا بتوانند گوشــه ای از خسارات 

وارد شده را تأمین کنند.
در همین راستا علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو در جریان 
بازدیــد میدانی از مناطق ســیل زده جنوب سیســتان و 
بلوچســتان، در محل فرمانداری کنارک اظهار داشت: در 
منطقه کُنارک مجموعــاً ۳۳۴ میلی متر بارش باران اتفاق 
افتاد که با چهار سال بارندگی این منطقه برابری می کند. 
در واقع چهار ســال بارش طی چهار روز انجام شد و نکته 
حائز اهمیت این اســت.وی با اشــاره به بازدیدهایی که از 
محله های دچار آبگرفتگی داشــت، گفــت: حدود ۲ هزار 
خانــواده کُنارکی در شــرایط آبگرفتگی به ســر می برند.

وزیر نیرو که با دستور رئیس جمهور به کنارک در جنوب 
سیستان و بلوچستان سفر کرده بود، بیان کرد: باید هرچه 
ســریع تر شرایط را برای امدادرســانی بهتر فراهم کنیم و 
با حجم وســیع پمپ های کف کِش بتوانیم آب را از داخل 
خیابــان و منازل مردم بیرون بکشــیم کــه البته در این 
خصــوص اقداماتی در حال انجام بــود.وی ادامه داد: باید 
لوازم زندگی مردم، اقلامی همچون پتو، موکت و وســایل 
ضروری زندگی فراهم شود.اما نکته حائز اهمیت اینجاست 
که در برخی مناطق ســیل زده علاوه بر خسارت هایی که 
به بخش کشــاورزی و زیرساخت های آن منطقه وارد شد 
به تعدادی از خانه ها هم آســیب جدی وارد شــد اما این 
همه ماجــرا نبود زیرا پس از ســیل در مناطقی همچون 
شــهر کنارک که به سبب بافت خاک آن و وجود آب های 
زیرسطحی دارای مشــکلی همچون زهکشی است مسئله 
بســیار بغرنج است.در اثر این ســیلاب و با توجه به ضعف 
سیستم فاضلاب در این شــهر چاه های فاضلاب پر شد و 
حالا بوی تعفــن همه جا را گرفته و برخــی از مردم هم 
خانه هایشــان را از دســت داده اند و هم بوی بد فاضلاب 

آزارشــان می دهد از همین رو با شــهردار کنارک در این 
خصوص گفتگویی انجام شد.

عبدالغفور حوت، فرماندار کنارک در گفتگو با خبرنگار 
مهر، اظهار داشــت: با توجه بــه بارندگی های اخیر علاوه 
بر خســارات قابل توجهی که به زیرساخت های شهرستان 
کنارک وارد شــده تعدادی از منازل مســکونی شهروندان 
هم آســیب دیده است.وی با اشاره به اینکه آب به بیش از 
۲ هزار خانه در شــهر کنارک نفوذ پیدا کرده است، افزود: 
طی بارندگی های چند وقت اخیر در کنارک ۳۲۲ میلیمتر 
باران بارید که شــدت بارش ها بی ســابقه است.فرماندار 
کنارک ادامه داد: کنارک بــا دریافت ۱۰۰ میلیمتر باران 
در مــدت زمان ۳۰ دقیقه یکی از شــدیدترین بارش های 
دهه هــای اخیر تاریخ ایران را به نام خود به ثبت رســانید 
و طبق برآوردهای انجام شــده خسارت های میلیاردی به 
زیرساخت های شــهر کنارک وارد شــده است که شامل 
خیابان، آســفالت، جدول و دیگر زیرســاخت های شهری 
اســت.وی گفت: البته تعداد تخریب ۱۰۰ درصدی منازل 
مســکونی در سطح شهر کنارک کم بوده اما حدود ۲۰۰۰ 
خانوار هنوز پس از گذشــت این مدت زمان از مشــکلات 
بعد از ســیل همچون زهکش، و وجود آب در منزلشــان 
رنج می برند.حوت افزود: متأسفانه با توجه به اینکه هوا هم 
سرد شده است بیماری سرماخوردگی و همینطور با توجه 
به این گند آب ها احتمال گســترش بیماری های دیگری 
هم در ســطح شهر کنارک وجود دارد.وی گفت: همینطور 
با توجه به راکد شــدن آب در برخی مناطق شــهر خطر 
شیوع بیماری مالاریا بسیار جدی است که نیاز به اقدامات 
جدی و فــوری دارد.فرماندار کنارک تصریح کرد: البته در 
این مدت مســئولان کشوری و اســتانی خصوصاً استاندار 
محترم سیستان و بلوچستان تصمیمات و قول های خوبی 
را برای این شهرســتان در نظر گرفته اند و امیدواریم که 
کمک خوبی به شــهرداری کنارک بشود تا بتوانیم شبکه 
فاضلاب را در شهر توسعه بدهیم و مشکل زهکش برطرف 

شــود.وی گفت: البته مشکل شهر کنارک با توجه به بافت 
خاک آن علاوه بر آب های ســطحی آب های زیرســطحی 
است که امیدواریم با اختصاص بودجه بتوانیم این مشکل 
را نیز برطرف کنیم.علاوه بر آن پس از ســیلاب شــرایط 
برای شیوع برخی از بیماری های دامی خطرناک و کشنده 
در منطقه جنوب سیســتان و بلوچســتان تشــدید شده 
اســت که نیاز به هوشیاری مردم و مســئولان دارد البته 
مشکلات مردم مناطق ســیل زده فقط به همین موضوع 
ختم نمی شود و مشکلاتی از قبیل بیماری های دامی برای 

احشامی که در اثر سیلاب از بین نرفته اند وجود دارد.
مهدی حســینی مدیر کل دامپزشکی استان سیستان 
و بلوچســتان در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار داشــت: با 
توجه به وقوع سیلاب اخیر در جنوب استان احتمال شیوع 
برخی بیماری هــای دامی در این منطقــه وجود دارد.وی 
افزود: به ســبب شرایط بوجود آمده پس از سیلاب شرایط 
برای شیوع برخی از بیماری های دامی خطرناک و کشنده 
در این منطقه تشدید شده است که نیاز به هوشیاری مردم 
و مسئولان دارد.مدیر کل دامپزشکی سیستان و بلوچستان 
گفت: یکی از دلایلی که می تواند موجب بیماری در دام ها 
شــود تغییراتی اســت که در جیره غذایــی دام ها پس از 
ســیلاب ایجاد می شــود.رحمدل بامری، معاون سیاسی و 
اجتماعی اســتانداری سیستان و بلوچستان در گفت و گو 
با خبرنگار مهر، با اشــاره به اینکه ۱۳ هزار خانوار در این 
اســتان درگیر تبعات ناشی از سیل هستند، اظهار داشت: 
تمامی ظرفیت های اســتان برای کمک رســانی به مردم 
سیل زده بسیج شده اســت.وی افزود: بارندگی های سیل 
آســا چند ماه اخیر در جنوب استان سیستان و بلوچستان 
موجب طغیان رودخانه های فصلی و جاری شدن سیلاب و 
خسارت های فراوان به زیرساخت ها و منازل مردم شده که 
جبران آن نیازمند عزم و اراده ملی است.معاون سیاسی و 
اجتماعی اســتانداری سیستان و بلوچستان ادامه داد: این 
بارش های کم سابقه در جنوب استان سیستان و بلوچستان 

به ویژه در دو شهرستان چابهار و کنارک در روزهای اخیر 
موجب آبگرفتگی معابر و منازل مردم شــده و خســارات 

متعددی به زیرساخت های این منطقه وارد کرده است.
وی با اشــاره به اینکه آب به بیــش از ۲ هزار خانه در 
شــهر کنارک نفوذ پیدا کرده اســت، تصریــح کرد: طبق 
آخرین آمار حدود ۷۰ درصد منازل شــهر کنارک در پی 
سیل اخیر غیرقابل سکونت شده و حدود ۹۰ درصد لوازم 
این منازل نیز غیرقابل اســتفاده اســت.بامری با تاکید بر 
اینکه وضعیت سیل زدگان در دیگر شهرستان های استان 
سیســتان و بلوچســتان هم به دقت رصد می شود، گفت: 
آمار اولیــه حاکی از حجم بالای خســارت در بخش های 
مختلف از جمله راه، کشاورزی، زیرساخت های روستایی و 
ارتباطات رادیویی است.وی افزود: متأسفانه آبگرفتگی در 
شهر کنارک موجب کاهش ایمنی منازل مسکونی در این 
شهر شــده و بین ۵۰ تا ۷۰ درصد آن ها غیرقابل سکونت 
شده اســت.معاون سیاسی و اجتماعی استاندار سیستان و 
بلوچســتان ادامه داد: شــهر کنارک بیش از ۴۰ هزار نفر 
جمعیت دارد و به واســطه خــاک نفوذناپذیری که دارد و 
همچنین به دلیل اینکه بســیاری از ایــن محله ها دارای 
کوچه های باریک و با عرض خیلی کم هســتند از گذشته 
دارای مشــکلات زیر ساخت شهری بوده که برای رفع آنها 

باید راه حلی اندیشیده شود.
حسین مدرس خیابانی، استاندار سیستان و بلوچستان 
در گفــت و گو با خبرنگار مهر، اظهار داشــت: بارندگی و 
ســیل اخیــر تاکنون ۲ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان به 
بخش های مختلف نظیر راه، کشــاورزی و زیرساخت های 
شــهری استان سیستان و بلوچســتان خسارت وارد کرده 
اســت.وی افزود: از همین رو از ۸ دی ماه تاکنون شــاهد 
ســه مرحله بارش شــدید در مناطق مختلف سیستان و 
بلوچســتان بودیم که بیشــترین آن با ۳۳۴ میلی متر در 
کنارک گزارش شد.استاندار سیســتان و بلوچستان ادامه 
داد: حدود ۵۰ درصد خســارت وارده این مدت به شــبکه 
راه و در حــوزه فعالیــت اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جنوب اســتان بوده است.وی گفت: همچنین بعد 
از راه های ارتباطی بخش کشــاورزی و زیربناهای شهری 
بیشترین خســارت را در این مدت از سیل و بارندگی در 
استان سیستان و بلوچستان متحمل شدند.مدرس خیابانی 
بیان کــرد: با پیگیری های انجام شــده برخی از اعتبارات 
خسارت سیل به اســتان سیستان و بلوچستان ابلاغ شده 
است.استاندار سیستان و بلوچستان ضمن قدردانی از همه 
نیروهای خدمت رســان در مدیریت بحران سیل شهرهای 
جنوب استان بر اســتمرار حضور همه دستگاه ها در کنار 
مردم تا بهبود شــرایط تاکید کرد.در هر صورت سیل اخیر 
در جنوب اســتان سیســتان و بلوچستان نشــان داد که 
مشکلات متعدد زیرساختی در این مناطق وجود دارد که 
نیاز به اختصاص بودجه ویژه برای رفع آنها اســت.علاوه بر 
آن کمبود امکانات در برخی موارد باعث تشــدید خسارات 
می شود که نیاز به هوشــیاری و مدیریت بیشتر مسئولان 
کشــوری و اســتانی دارد که امیدواریم این اتفاقات درس 
عبرتی باشد تا دیگر شاهد این گونه موارد در سطح کشور 

و استان نباشیم.

دبیر ستاد استانی مقابله با کرونا و سرپرست 
دانشگاه علوم پزشکی اســتان سمنان با اشاره 
به ســیر صعودی مبتلایان و بستری ها در این 
اســتان از بستری شدن ۲۰ بیمار جدید مثبت 
با تشخیص قطعی ابتلا به کووید۱۹ در مناطق 
تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشــتی درمانی اســتان ســمنان خبر داد.

دکتر کامران قــدس در گفت وگو با خبرنگاران 
و با اشــاره به آخرین وضعیت بســتری ها در 
این اســتان اظهار کرد: از ابتدای بروز و شیوع 
بیمــاری کرونا تاکنون ۵۲ هــزار و 6۳۷ مورد 
مثبت بیمــاری کرونــا بر اســاس معیارهای 

تشــخیصی آزمایشــگاهی PCR در مجموعه 
تحت پوشــش دانشــگاه علوم پزشکی استان 
سمنان شناسایی شــده اند.سرپرست دانشگاه 
علوم پزشکی استان ســمنان تصریح کرد: در 
یک شــبانه روز از ۱۰ لغایت ۱۱ بهمن ماه، بر 
اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۲۰ بیمار 
مثبت جدید مبتلا به کووید-۱۹ در شهرستان 
تابعه دانشگاه و در مراکز درمانی بستری شدند 
و به این ترتیب مجموع بیماران بستری شده در 

بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه از ابتدای 
بروز و شیوع بیماری کرونا ویروس به ۱۱ هزار و 
۱6 نفر رسیده است .دبیر ستاد استانی مقابله با 
کرونا استان سمنان اضافه کرد: علاوه بر این در 
این مــدت ۴۱هزار و 6۲۱ بیمار نیز در مناطق 
تحت پوشش این دانشــگاه به صورت سرپایی 
شناسایی شدند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی 
استان ســمنان ادامه داد: کل موارد بهبودی و 
ترخیص بیماران مبتــلا به کووید۱۹ از ابتدای 

بروز و شــیوع بیماری در بیمارستان های تحت 
پوشش دانشــگاه به ۹ هزار و ۸6۳ نفر رسید.

دکتــر قدس بــر لــزوم رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی تاکیــد و تصریح کــرد: همکاران 
مــا در مراکز واکسیناســیون آمــاده تکمیل 
واکسیناسیون شهروندان در 6 شهرستان تحت 
پوشش دانشگاه هستند.این پزشک فوق تخصص 
حضور در دورهمی ها را عامل مهمی در ابتلا به 
این ویروس دانست و ادامه داد: توصیه می شود 

در محیط های سربسته حتما از تهویه استفاده 
شــود ضمن اینکه تکمیل واکسیناسیون امری 
ضروری است. سرپرست دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان سمنان در پاســخ به پرسش ایسنا در 
ارتباط با آخرین آمار واکسیناســیون ها گفت: 
زیرساخت های خوبی در مناطق تحت پوشش 
دانشگاه برای تزریق واکسن وجود دارد و در دز 
دوم به ۸۷درصد و در دز سوم نیز به ۵6درصد 
رســیدیم.به گزارش ایســنا تعداد بستری های 
روزانــه در 6شهرســتان تحت پوشــش علوم 
پزشکی ســمنان طی ۵ روز اخیر به ترتیب ی  

۷ و 6 ،۹ و ۱۴و ۱۰ بیمار بوده است.

طرح مســکن ملی طرحی اســت که در ادامه تکمیل 
کردن طرح های ناتمام مســکن و بــا هدف حمایت دولت 
برای تامین مســکن به عنوان اولیــن نیازهای زندگی در 
کشور آغاز شده که به عقیده کارشناسان در تعادل قیمت 
مســکن هم تاثیر پررنگی دارد اما در اســتان یزد به رغم 
ســرعت و پیشرفتی که این طرح دارد؛ در فاز نخست اجرا 
هم با مشکلات زیادی روبرو شده و در فازهای بعدی به رغم 
تلاش دولت برای ساخت، مسئولان استانی اندرخم کوچه 
تأمین زمین و زیرســاخت مانده اند.بــه گزارش خبرنگار 
ایلنا از یزد، دولت ســیزدهم در استان یزد در کوتاهترین 
زمان ممکن پس از فعالیت دچار حاشــیه هایی شد که از 
جمله این حاشــیه ها درباره الحــاق ۴۲۴ هکتار از اراضی 
محدوده شهر یزد واقع در مجاورت روستای خضرآباد برای 
مسکن ملی بود.بر این اساس استاندار یزد برای اختصاص 
زمین های منطقه خارج از شهر به طرح ملی اقدام مسکن 
دستور داد تا با همکاری و حمایت کلیه دستگاه های متولی 
مخصوصا دستگاه مسئول و وزارت راه و شهرسازی ساخت 
مسکن سرعت بیشتری بگیرد که این دستور با واکنش تند 

اعضای شورای شهر مواجه شد.
رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و عمران شورای 
شهر یزد با اشاره به دشواری های توسعه شهری در خدمات 
رســانی گفت: ارائه خدمات به حومه شهر بسیار پرهزینه 
اســت.مرتضی شــایق با بیان اینکه موضع شورای شهر و 
شــهرداری یزد درباره اجرای طرح های عمرانی در حومه 
شهر باید مشخص شــود اظهار داشــت: ارائه خدمات به 
حومه شــهر بســیار پرهزینه خواهد بود و به نظر می رسد  
شهرداری  موضع گیری مشــخصی درباره توسعه شهری 
و گســترش حومه شــهر ندارد.وی با بیان اینکه گسترش 
شهر زیرساخت هایی لازم دارد که شهرداری را در خدمات 
رســانی با مشــکلات مواجه می کند ادامه داد: گســترش 

حومه های شــهر نیازمنــد انتقال بســیاری از خدمات از 
جمله حمل و نقل، پسماند، آتش نشانی و... به این مناطق 
خواهد بود که هزینه بر و با تبعات فراوان همراه است.عضو 
شــورای شهر یزد با اشاره به طرح کاریزبوم تصریح کرد: با 
وجود مشــکل کمبود آب در شــهر، حجم زیادی از منابع 
آبی اســتان برای اجرای این طرح به حومه شــهر انتقال 
می یابد و بعد از اتمام طرح، اراضی تحت پوشش این طرح 
به نفع بخش خصوصی به مزایده گذاشــته می شود.شایق 
با بیان اینکه نتیجه از الان روشــن است و می توان فهمید 
چه تبعاتی در پیش اســت خاطرنشــان ســاخت: اجرای 
چنین طرح هایی ســبب اتلاف هزینه و منابع ملی شــده 
و نیازمند توجه و موضع گیری جدی مســئولان ذی ربط 
خواهد بود.رئیس کمیســیون عمران شورای شهر با بیان 
اینکه کمربندی قدیم یزد در محدوده فعلی شــهر اســت 
و به یکی از بلوارهای اصلی شــهر تبدیل شــده که ناشی 
از توسعه شــهر بوده است و این موضوع نشان می دهد در 
ســال های بعد اگر توسعه شهر را با الحاق زمین رقم بزنیم 
باید کنارگذر یزد و پایانه بار و مســافر را نیز جابجا کنیم.

شایق تصریح کرد: بیش از ۸ هکتار زمین از فرودگاه قدیم 
یزد به صورت محصور شــده وجود دارد و کسی هم از این 
زمین اســمی به میان نیاورده و مشخص نیست این زمین 
را برای چه روزی و چکاری نگه داشــته اند که ســال های 
زیادی اســت به همین شــکل باقی مانده و هیچ برنامه و 

طرحی برای آن ارائه نشده است.
محمدباقر پارسائیان رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی 
شورای شهر هم با انتقاد از رویکرد مسئولان استان به تغییر 
در ســبک زندگی و تغییرات بافت سکونتگاهی یزد گفت: 
در شــهر دچار مشکلی شدیم که بسیار بد است  متاسفانه 
مجری طرح هایی شدیم که از تهران به ما دیکته می شود.
وی با بیان اینکه یزد شــهر میراث جهانی است و حسینیه 

ایران اســت افزود: دنیا از یزد الگــو می گیرد اما خودمان 
برعکــس عمل می کنیــم و از جاهای دیگــر الگوبرداری 
می کنیم.پارســائیان با تشبیه آپارتمان های مسکن ملی به 
قوطی کبریت عنوان کرد: ساخت این واحدها با متراژهای 
کم جایگاهی در یزد ندارد و آسیب های این سبک زندگی 
را در مناطق مختلف شــهر یزد داریــم می بینیم و تجربه 
می کنیــم اما باز هم به ســمت آپارتمان ســازی قدم بر 
میداریــم.وی با بیــان اینکه باید متراژ ایــن واحدها را به 
۱۵۰ متــر افزایش دهیــم و در مقابل از طبقات کم کنیم 
و مســکن با کیفیت به مردم بدهیم تصریح کرد: رتبه اول 
ساخت مســکن ملی را نمی خواهیم و به استان های دیگر 
می دهیم اما باید رتبه اول کیفیت را برای خود حفظ کنیم.
رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر یزد 
با اشــاره به مباحث نظارتی در خصوص ساخت  و سازهای 
شهری و نظارت بر ساخت  و سازهای غیرمجاز گفت: بحث 
حریم شهر براســاس طرح تفضیلی یک محدوده مشخص 
نزدیک به دوازده هکتار است و شورای ششم معتقد است 
که این دوازده هکتار باید حفظ شــود و محدوده جدیدی 
به آن اضافه نشــود که با توجه به زمین های ســطح شهر 
در حال پیگیری هســتیم که بــا همراهی دولت مجموعه 
جدیدی به ســطح شهر اضافه نشود.پارســائیان افزود: در 
بحث طرح ملی اقدام مســکن دولت پیگیر اســت که در 
خارج از شــهر فضایی را ایجاد و برای طرح ملی مســکن 
اســتفاده کند که شورای شــهر مخالف این امر است چرا 

که برای آینده شهر مشکلات عدیده ای را ایجاد می کند.
عزیزالله سیفی نایب رئیس شورای شهر یزد هم با بیان 
اینکه شــورا مخالف ساخت مسکن و تامین مسکن نیست 
اما افزایش محدوده شهر را نمی پذیریم اظهار داشت: وسط 
شــهر زمینهای بسیار بزرگی نیز وجود دارد که رها شده و 
سال هاست کسی به آن توجهی نمی کند.وی با بیان اینکه 

انتظار داریم دولت و مســئولان استان از زمین های درون 
محلات اســتفاده کنند و از توسعه شهر بپرهیزند تصریح 
کرد: توســعه شهر زیرســاخت می خواهد و گسترش ارائه 
خدمات را به دنبال دارد که به ســادگی قابل انجام نیست 
و نمی توان تبعــات و عواقب بعدی را جمــع و جور کرد.

نایب رئیس شورای شهر یزد افزود: الحاق زمین به محدوده 
شهر برای ســاخت طرح های مسکن منجر به توسعه شهر 
می شود در حالیکه شهرداری همین الان در بخشی از شهر 
برای خدمات رســانی با مشکلات و کاســتی هایی مواجه 
اســت.وی با بیان اینکه اعضای شــورا با توسعه محدوده 
شــهر مخالفت دارند اظهار داشت: توســعه شهر قطعا در 
آینــده نه چندان دور هزینه های بســیار زیادی را تحمیل 
می کند و باید زیرساخت ها و تاسیساتی را جابجا کنیم که 
با شرایط فعلی هم بسیار دشوار است چه رسد به اینکه در 
ســال های آینده چنین اتفاقاتی را رقم بزنیم.سیفی افزود: 
ظرفیت های قانونی برای ساخت مسکن توسط شهرداری ها 
وجود دارد ولی متأســفانه این موضوع در شهر یزد مغفول 
مانده و باعث ایجاد فشــار مضاعف به اقشــار ضعیف شده 
است.وی با بیان اینکه دولت زمین های زیادی در محدوده 
شــهر دارد که در اختیار برخی دستگاه ها است ادامه داد: 
به جای الحاق زمین به شــهر بهتر است از همین زمین ها 
اســتفاده و با بهره گیری از نظر و مشــورت کارشناسی به 
هدف خود در تامین مســکن برای اقشــار ضعیف جامعه 
اقدام کنند.به گزارش ایلنا، قرار اســت خانه های اقدام ملی 
مســکن با مجموعــه ای از آورده متقاضیان، زمین دولتی، 
تســهیلات در محدوده های شهری ســاخته شود تا مانند 
مسکن مهر با مشکل زیرساخت ها مواجه نباشد اما اینطور 
که پیداســت این پروژه نیز درگیر آزمون و خطاهایی شده 
کــه در پروژه های قبلی هم صورت گرفت و مســئولان در 

دعوای تامین زمین برای ساخت به سر می برند.

سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی جیرفــت گفت: 
رنگ بندی کرونایی  شهرهای جنوب کرمان تغییر فاحشی 
داشــته است و این برای کادر بهداشت و درمان یک زنگ 
هشدار است که باید مجددا آمادگی  لازم را بیشتر کنیم. 
اصغرخیرخواه سرپرست دانشــگاه علوم پزشکی جیرفت 
بیان کرد: متاســفانه شــاهد هستیم که ســوش جدید 
کرونا در حال ایجاد موج جدید بیماری در کشــور اســت 
که بایستیکارشناســان در کنار رعایت دســتورالعملهای 
بهداشــتی نظارت جدی بر رعایــت پروتکل ها در جامعه 

داشته باشــند چرا که متاسفانه سهل انگاریهائی را شاهد 
هستیم که برای حوزه ســلامت نگران کننده است.وی با 
بیان اینکه رنگ بندی شــهر ها تغییر فاحشی داشته است 
و این برای حوزه ما یک زنگ هشدار است که باید مجددا 
آمادگی مان را بیشــتر کنیم، افزود: در حال حاضر تکمیل 
واکسیناســیون امری ضروری اســت که همکاران به جد 
دنبال این قضیه هســتند ولی بایستی اهمیت بیشتری بر 
تزریق دوز سوم داشته باشیم و ابتدا از نیروهای بهداشت 
و درمان آغاز کنیم. خیرخواه ضمن تأکید بر دریافت دوز 

ســوم واکسن از سوی کارکنان بهداشــت و درمان حوزه 
دانشگاه و با بیان اینکه سهل انگاری در دریافت دوز سوم 
واکســن یک اشتباه بزرگ است که ســلامت مردم را به 
مخاطره می اندازد، تصریح کــرد: در روزهای اخیر موارد 
سرپایی در استان کرمان افزایش داشته است که به طبع 
آن در جنوب کرمان نیز متاســفانه موارد سرپایی افزایش 
داشــته است وپیش بینی میشــود تا دو، سه هفته آینده  
آمار بســتری ها و خدایی ناکرده مــرگ و میر ها را بدنبال 
داشته باشیم.وی با اشاره به فعال شدن، تیم های نظارتی 

در شهرســتان و پیگری موضوع با حساســیت بیشتری 
خاطرنشان کرد: موارد سرپایی ما در چند روز اخیر چیزی 
بیش از صد در صد افزایش پیدا کرده اســت و اگر موارد 
سرپایی را نسبت به روزها و هفته های قبل مقایسه کنیم 
زنگ خطر بســیار جدی است. سرپرســت دانشگاه علوم 
پزشــکی جیرفت گفت:  موارد مثبت در شهرســتان های 
منطقه هم افزایش پیــدا کرد و در حال حاضر حدود ۵۰ 
درصد از نمونه ها مثبت اســت که این یک هشدار جدی 
است تا سهل انگاریها باعث ورود ما به پیک بعدی نشود.

 مصائب همچنان ادامه دارد

زخم های ماندگار سیل در سیستان و بلوچستان

سیر صعودی مبتلایان و بستری ها در استان سمنان

مخالفت شورای شهر یزد با افزایش محدوده شهر به بهانه ساخت مسکن ملی

برای طرح مسکن ملی از زمین های داخل شهر استفاده شود

زنگ هشدار کرونای جنوب کرمان به صدا در آمد

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان:
توسعه فرهنگ مصرف بهینه انرژی باید همگانی شود

گروه شهرســتانها: مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان گفت: ادارات 
گازرســانی سطح استان باید نسبت به توســعه فرهنگ مصرف بهینه و منطقی 
گاز در شهرها و روستاهای حوزه فعالیت خود تاکید و اقدام نمایند.مدیرعامل این 
شرکت در سی امین گردهمایی روسای ادارات و مناطق این شرکت که در نجف 
آباد برگزار شد تاکید کرد: در جلسات شورای اداری نسبت به لزوم مصرف بهینه 
در بخش های مختلف، بویژه ادارات دولتی، ضرورت وصول مطالبات و اطلاع رسانی 
در خصوص اهمیت و جایگاه گاز طبیعی اقدام گردد.سید مصطفی علوی، با اشاره 
به دمای رفاه ۱۸درجه ســانتیگراد در روزهای سرد، افزود: مردم با کم کردن ۱ تا 
۲ درجه دمای محیط مســکونی و استفاده از پوشش مناسب در منزل، علاوه بر 
مدیریت اقتصاد خانوار، سایر هموطنان را در تامین انرژی یاری کنند.وی، با اشاره 
به اینکه در حال حاضر حدود یک میلیون و ۹۳۲ هزار مشــترک گاز طبیعی در 
سطح استان وجود دارد، گفت: هم اکنون ۹۹٫۵ درصد جمعیت استان اصفهان از 
نعمت گاز برخوردار هستند.مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، با اشاره به اینکه 
درحال حاضر درشبانه روز بیش از ۷۰ میلیون متر مکعب گاز در سطح استان به 
مصرف می رسد، ادامه داد: استان اصفهان با حدود ۲۲ میلیارد متر مکعب مصرف 
گاز پس از تهران دومین اســتان مصرف کننده گاز محسوب می شود.علوی، بیان 
داشت: این شــرکت توانسته تاکنون نســبت به طراحی و اجرابیش از ۲۷ هزار 
کیلومتر شــبکه، حدود یک میلیون و ۱۱۰ هزار مورد انشــعاب، بهره مندسازی 
۱۱۲ شهر اســتان، ۱۰6۵ روستا، گازرسانی به ۵۳ شهرک صنعتی شامل حدود 
۱۰هزار واحد صنعتی، ۱۵6 جایگاه C.N.G و راه اندازی دو هزار و ۵6۴ ایستگاه 
تقلیل فشــار و۳۹۱ ایســتگاه حفاظت از زنگ اقدام نماید.مدیرعامل شرکت گاز 
اســتان اصفهان، در بخش دیگری ازصحبت های خــود با تاکید بر نظارت دقیق 
عملکرد پیمانکاران، شــرایط اقتصادی و وضعیت شــرکت از نظر موجودی کالا، 
گفت: از خرید کالاهای غیر ضروری پرهیز شــود همچنین روسای ادارات نسبت 
به فرآیند نشت یابی، زیباسازی علمک ها، مصرف بهینه ادورانت، اخذ شناسنامه 
ایستگاه ها، لزوم تعامل با مسئولین شهرستان ها و بردباری در پاسخگوئی به ارباب 

رجوع دقت نمایند.

بازدید مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان 
از روند اجرایی پروژه ها

گروه شهرستانها: مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان از روند اجرایی 
خط 6۳ کیلوولت شهید رحیم آبادی – سیاهکلده و خط 6۳ کیلوولت دو مداره 
چابکســر – انصاری بازدید کردند.بهمن داراب زاده مدیر عامل شــرکت سهامي 
برق منطقه اي گیلان گفت: اصلاح و بازســازی خط 6۳ کیلوولت شــهید رحیم 
آبادی – ســیاهکلده در عبور از پیک تابســتان آینده کمک شایانی به ما خواهد 
کرد.وی افزود: در مدار بودن این خط باعث می شــود در ســرویس های دوره ای 
پست های شــهید رحیم آبادی، املش، شهید انصاری لنگرود و نیز خط دومداره 
چابکسر- شهید انصاری- املش با چالش جابجایی بار کمتری مواجه شویم.داراب 
زاده در بازدید از پروژه مقاوم سازی خط 6۳ کیلوولت دو مداره چابکسر – انصاری 
گفت: تســریع در اجرای پروژه ها باید از اولویت های مهم و ضروری باشد تا مردم 
عزیز اســتان گیــلان از منافع پروژه ها زودتر بهره مند شــوند.وی گفت: از دیگر 
مزیت های تسریع در اجرای پروژه ها این است که از تحمیل هزینه بیشتر در روند 
اجرایی پروژه ها جلوگیری خواهد کرد و با توجه به کمبود منابع مادی امری بسیار 
حیاتی می باشد.گفتنی است که پروژه اصلاح و بازسازی خط 6۳ کیلوولت شهید 
رحیم آبادی – ســیاهکلده در بهمن ماه سال جاری به اتمام می رسد و این خط 

در مدار قرار می گیرد.

آب دریاچه سد سردشت آلوده شد
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت سردشتب با اشاره به آلودگی آب دریاچه 
پشت سد سردشت، گفت: تصفیه خانه شهرک صنعتی فعال شود.خالد بایزیدی 
در این خصوص در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: منشــأ اصلی آلودگی ســد 
سردشت فاضلاب و شیرابه پسماند شــهرهای سردشت، ربط، نلاس و میرآباد و 
روســتاهای حاشیه حوزه آبریز آن اســت که بدون تصفیه مستقیم وارد این سد 
می شــوند.وی ادامه داد: تصفیه خانه فاضلاب سردشــت تنها بخشی از فاضلاب 
شهر را تصفیه می کند و بخش دیگر آن مستقیم وارد دریاچه سد می شود، برای 
شــهرهای ربط، نلاس و میرآباد نیز باید تصفیه خانه فاضلاب ساخته شود.رئیس 
اداره حفاظت محیط زیســت سردشت همچنین خاطرنشان کرد: پساب ناشی از 
کارخانجات شهرک صنعتی سردشت و واحدهای شن و ماسه نیز از دیگر عوامل 
آلاینده آب دریاچه سد سردشت هستند.بایزیدی تاکید کرد: ضروری است تصفیه 
خانه شهرک صنعتی فعال شود و محل دفع پسماند شهرها و روستاهای مشرف 
به سد نیز باید از سیکل آلاینده های آب دریاچه سد حذف شده و دوباره جانمایی 
شوند.دریاچه سد سردشت منبع اصلی تأمین آب شرب شهرهای سردشت و ربط 
با جمعیتی در حدود ۸۰ هزار نفر است. آب دریاچه پس از انتقال به تصفیه خانه 

آب سردشت به دو شهر مذکور منتقل می شود.

انتقاد کنسرسیوم مراکز علمی-پژوهشی استان اصفهان 
به مازوت سوزی

کمیته مدیریت کیفیت هوای کنسرســیوم مراکز علمی- پژوهشــی اســتان 
اصفهان در حوزه محیط زیســت به مازوت ســوزی نیروگاه ها در قالب نامه ای به 
استاندار اصفهان واکنش نشــان داد.با پیگیری های مستمر چند ساله و با دستور 
مقامات قضایی اســتان در سال ۱۳۹۳ مســیر مصرف مازوت در نیروگاه اصفهان 
مسدود شد. در نیمه دوم سال جاری موضوع مصرف مجدد مازوت در نیروگاه های 
حرارتی مطرح و باوجود پیگیری های مســتمر، بعد از گذشت بیش از هفت سال 
از زمان پلمپ، مشــعل های مازوت ســوز بدون فیلتر تصفیه هوا باز شدند. در این 
راســتا کارشناسان محیط زیست بارها در خصوص اثرات سوء این تصمیم هشدار 
دادنــد، و می گویند مازوتی که در ایران تولید می شــود، حدود ۳.۵ درصد گوگرد 
دارد، بنابراین ســوخت مازوت فوق العاده آلاینده است و هرگونه استفاده از مازوت 
عملًا باعث بیماری های قلبی و تنفسی بسیاری در افراد می شود.در بخشی از این 
نامه که در اختیار ایســنا قرار گرفته است، مشکل کمبود آب، احیای زاینده رود و 
عواقب ناشــی از آن و آلودگی هوا دو معضل بزرگ استان اعلام شده و با اشاره به 
اســتفاده از مازوت در نیروگاه های برق اصفهان و شهید منتظری، فعالیت نیروگاه 
حرارتی شهید منتظری با ظرفیت تولید ۱6۰۰ مگاوات در شهرستان شاهین شهر 
و میمه، یکی از مهم ترین منابع آلاینده این شهرستان و شهرهای اطراف آن اعلام 
شــده است.در ادامه این نامه اشــاره به باز شدن مشعل های نیروگاه پس از هفت 
سال، آمده است »اگر تنها نیمی از ظرفیت نیروگاه به مازوت اختصاص یابد، روزانه 
بیش از ۲۷۰ تن دی اکســیدگوگرد)SO۲( و ۴ تن ذرات معلق )PM( خطرناک 
زیر ۲.۵ میکرون و ۲۲ تن اکســیدنیتروژن)NO۲(به آلاینده های قبلی اصفهان 
افزوده خواهد شــد، که ده ها برابر بیشــتر از تمام خودروهای کلانشــهر اصفهان 
است.«این کمیته که شامل ۱۰ متخصص علمی در حوزه هوا است، اعلام کرده اند 
که پالایشــگاه ها و پتروشیمی ها در این منطقه آلایندگی زیادی ایجاد می کنند و 
با اضافه شــدن مازوت نیروگاه، این منطقه فوق اشــباع از انواع مختلف آلاینده ها 
خواهدشد.در بخش دیگری از این نامه با اشاره به اینکه از ظرفیت ۲۴۰۰ مگاوات 
دو نیــروگاه اصفهان و شــهید منتظــری، تنها ۷۰۰ مــگاوات آن به مصرف کل 
شهرستان اصفهان و مابقی بیشتر به مصرف صنایع آلاینده می رسد، اعلام شده که 
صنایع فولاد، ســیمان و آجر اطراف اصفهان نیز سه برابر کل اصفهان گاز مصرف 
می کنند.کنسرسیوم مراکز علمی-پژوهشی استان اصفهان در نهایت تأکید کرد که 
شایسته نیست مردم اصفهان که آلاینده های این صنایع و خودروهای بی کیفیت را 
تحمل می کردند، آلاینده های مازوت برای تأمین برق را نیز تحمل کنند.در این نامه 
از اســتاندار خواسته شد تا برای برون رفت از وضعیت بحرانی فعلی نسبت به قطع 
مصرف مازوت در نیروگاه یادشده اقدام کند. در این راستا، آمادگی کنسرسیوم برای 
همکاری علمی و اجرایی با استانداری اصفهان برای رفع چالش های زیست محیطی 

شهر و استان اصفهان و هرگونه مشورت در این زمینه اعلام شده است.

تجمع معلمان خوزستانی
 مقابل ساختمان اداره کل آموزش و پرورش

تعــدادی از معلمان خوزســتانی در اعتــراض به عدم اجــرای رتبه بندی و 
همسان سازی حقوق ها مقابل ساختمان اداره کل آموزش و پرورش استان تجمع 
کردند.به گزارش خبرنگار ایلنا از خوزســتان، دیروز معلمان خوزستانی هم زمان 
با ســایر معلمان در کشور برای پیگیری مطالبات خود مقابل ساختمان اداره کل 
آموزش و پرورش خوزستان تجمع اعتراضی برگزار کردند.اجرای طرح رتبه بندی 
معلمان که سال ها به طول انجامیده از مهم ترین مطالبات آن ها است و خواستار 

همسان سازی حقوق ها نیز هستند.

اخبار کوتاه


